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Източник: Фокус 

 

Заглавие:  МаГаТа Фест в столичния район "Младост" събра близо 8 тона 

отпадъци за 4 часа 

 

Линк: https://www.focus-news.net/novini/regioni/MaGaTa-Fest-v-stolichniya-raion-

Mladost-subra-blizo-8-tona-otpaduci-za-4-chasa-2535078 

 

 
 

Текст: Близо 8 тона отпадъци от мазета, гаражи и тавани предадоха разделно 

жителите на Столична община по време на второто издание на МаГаТа Фест, 

което се проведе в район "Младост" тази събота.  

 

“След страхотния успех на първото издание, нямахме съмнение, че трябва да 

продължим инициативата. В Младост потвърдихме, че столичани наистина са 

мотивирани да предават разделно отпадъците, затова ще продължим с още 

такива събития". Това каза директорът по управление на отпадъците в Столична 

община Емил Георгиев. 

https://www.focus-news.net/novini/regioni/MaGaTa-Fest-v-stolichniya-raion-Mladost-subra-blizo-8-tona-otpaduci-za-4-chasa-2535078
https://www.focus-news.net/novini/regioni/MaGaTa-Fest-v-stolichniya-raion-Mladost-subra-blizo-8-tona-otpaduci-za-4-chasa-2535078


 

Отпадъци от текстил: 700 кг 

 

Хартия: 150 кг 

 

Пластмаса: 50 кг 

 

Стъкло: 50 кг 

 

Електроника: 2000 кг 

 

Едрогабаритни отпадъци: 2200 кг 

 

Излезли от употреба гуми: 1700 кг 

 

Батерии и акумулатори: 460 кг 

 

Опасни отпадъци: над 630 кг 

 

Всички тези отпадъци бяха събрани разделно в рамките на 4 часа. Те ще бъдат 

оползотворени по правилата за устойчиво управление на отпадъците, вместо да 

заемат място в домовете на хората или да бъдат изхвърлени на неподходящи 

места.  

 

Следващото издание на МаГаТа Фест ще се проведе на 10 май - в Слатина, на 

17 май - в Искър, а на 7, 14 и 21 юни районите са съответно Люлин, Сердика и 

Подуене. Предстои уточняване на конкретните локации за всеки от районите, 

затова от администрацията призовават заинтересованите граждани да следят 

каналите на Столична община и районите.  

 

Целта на МаГаТа Фест е да улесни гражданите при разделното предаване на 

различни масови отпадъци, които имат специален режим на събиране, да 

подобри събираемостта и да повиши информираността за значимостта на 

разделянето на отпадъците. Инициативата е част от системните усилия на екипа 

на Васил Терзиев да подобри управлението на отпадъците, за да бъде София по-

чист и приветлив град. 

 

Източник: Фокус 

 

Заглавие: Водолази извадиха десетки отпадъци от морето в Бургас 

 

Линк: https://www.focus-news.net/novini/regioni/Vodolazi-izvadiha-desetki-

otpaduci-ot-moreto-v-Burgas-2534564 

 

 

Текст: Водолази от сдружение "Приятели на морето - Бургас“ почистиха 

морското дъно в района на Мостика в Бургас. Акцията се провежда под мотото: 

“Пазете морето, всички имаме нужда от него! " и се състоя в рамките на второто 

издание на къмпинг фестивала Explore the World – Burgas 2025. 

https://www.focus-news.net/novini/regioni/Vodolazi-izvadiha-desetki-otpaduci-ot-moreto-v-Burgas-2534564
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И тази година доброволците извадиха множество различни отпадъци – метални и 

пластмасови отломки, автомобилни гуми, стъклени буркан и бутилки, найлони, 

оловни тежести и заплетена месина, части от въдици. 

 

Само на метри от плажната ивица, на дълбочина от метър и половина-два бяха 

извадени изострени от корозията винкели, които могат да са много опасни за 

къпещите се. Стъклените отпадъци също представляват сериозна потенциална 

опасност, коментираха водолазите, участвали в акцията. Констатацията им 

обаче е, че боклукът е значително по-малко в сравнение с миналата година. 

 

Водолазите споделиха, че видимостта е била отлична и са успели да наблюдават 

множество морски обитатели, които със затоплянето на водата започват да се 

раздвижват -  морски кончета, различни видове риби и раци. Това, по думите им 

говори, че морето в Бургаския залив е чисто. 

 

Освен че има за цел да направи плажа по-безопасен и приятен за всички ни, 

доброволческата инициатива е и призив към хората да пазят морето от 

замърсяване, като не изхвърлят отпадъци във водата и по крайбрежието, а да 

използват обособените за това места. 

 

В акцията и този път се включиха водолази от Варна, които подкрепиха бургаските 

си приятели в инициативата. 

 

Източник: БТА 

 

Заглавие: АУБ с първи по рода си одит на отпадъци – стратегическа инициатива 

към по-устойчиво бъдеще в България 

 

Линк:  https://www.bta.bg/bg/news/bulgaria/oficial-messages/877562-aub-s-parvi-

po-roda-si-odit-na-otpadatsi-strategicheska-initsiativa-kam-po-ust 

 

 
 

Текст: Американският университет в България (АУБ) предприе новаторска стъпка 

в своята политика за устойчиво развитие, като организира първия по рода си 

Пилотен одит на отпадъци (Pilot Waste Audit) в страната. Инициативата обедини 

студенти, преподаватели и служители от АУБ с представители на Община 

Благоевград, местни гимназисти и експерти от екологичната асоциация „За 

Земята“. 

 

„Както професор Уинтън, така и аз сме изключително благодарни за подкрепата 

от цялата общност“ сподели Аелита Хуснутдинова (’24), президентски 

стипендиант по устойчиво развитие и съорганизатор на събитието.  

 

Одитът е ключов елемент от Плана за устойчивост на кампуса на АУБ и цели да 

даде ясна представа за количеството и вида отпадъци, които институцията 

генерира. По думите на проф. Езра Уинтън, също съорганизатор, „не можем да 

намалим нещо, което не измерваме“. 

https://www.bta.bg/bg/news/bulgaria/oficial-messages/877562-aub-s-parvi-po-roda-si-odit-na-otpadatsi-strategicheska-initsiativa-kam-po-ust
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Образователен и практичен подход към управлението на отпадъците 

 

Участниците в одита, екипирани с предпазно облекло и ръководени от 

експертите на „За Земята“, сортираха и анализираха 83 от общо 192 събрани 

чувала отпадъци, еквивалент на 161 кг. Това позволява на университета да 

идентифицира основните източници на отпадък и потенциални зони за 

подобрение.  

 

Най-сериозен дял имат хранителните отпадъци и опаковките, следвани от 

пластмасови бутилки, метални кенчета и чаши за еднократна употреба. От 

университета споделят, че от години работят по намаляването на този тип отпадък 

и насърчаване на разделното събиране, а тези резултати потвърждават, че са в 

правилната посока за ангажиране и образоване на общността за съзнателно 

използване на ресурсите.  

 

Включване на общността – ключ към успеха 

 

Освен че предостави ценни данни, инициативата показа силата на колективното 

действие. „Винаги ще се намерят хора, които искат да помогнат,“ казва Аелита. 

Сред участниците бяха ученици от НХГ „Св. Св. Кирил и Методий“, както и 

възпитаници на университета, като Евгения Ташева, възпитаник на АУБ и 

координатор проекти в „За Земята“, за която това беше и лична кауза: „Моят 

интерес към управлението на отпадъци започна точно тук, когато бях студентка и 

член на [тогавашния] студентски еко клуб „TERRA“. Ето защо съм толкова 

щастливa, че сега мога да бъда част от тази нарастваща енергия за промяна. 

Виждам реален потенциал за положителна промяна в университета."“ 

 

Община Благоевград също оказа логистична подкрепа чрез осигуряване на 

контейнери за временно съхранение на отпадъците. 

 

Поглед напред 

 

Въз основа на резултатите, АУБ планира въвеждането на разделно събиране на 

отпадъци, образователни кампании и годишни одити, чрез които да се 

проследява прогресът. Целта е намаляване на отпадъците с 10% годишно, както 

и утвърждаване на одита като регулярна практика в университетския живот. 

 

„Това е само началото. С действия като тези показваме, че университетите могат 

да бъдат двигатели на устойчивата промяна в България,“ обобщава проф. Уинтън. 

 

Източник: Dunavmost.com 

 

Заглавие: До 30 май русенци могат да се освободят безплатно от строителни 

отпадъци 

 

Линк: https://www.dunavmost.com/novini/do-30-mai-rusentsi-mogat-da-se-

osvobodyat-bezplatno-ot-stroitelni-otpadatsi 
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Текст: Общината отчита четирикратно увеличение на предадените количества за 

последната година 

 

Община Русе продължава кампанията за безплатно събиране и извозване на 

строителни отпадъци от домакинствата, която ще се проведе до 30 май. 

Транспортирането се осъществява от Общинско предприятие "Паркстрой", след 

което събраните материали се предават за последващо третиране, съобщиха 

от КИС 13. 

 

За удобство на гражданите са разположени 12 специални контейнера на 

ключови локации в различните квартали, като целта е да се обхване целият град 

според потреблението и нуждите на жителите. Новост от миналата година е 

поставянето на такива съдове и в малките населени места на територията на 

общината. 

 


